

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DR. NIK MUHAMMAD ZAWAWI BIN HAJI
SALLEH [PASIR PUTEH]**

TARIKH SOALAN : 8 JULAI 2019 (ISNIN)

SOALAN NO. 14

Minta **MENTERI PEMBANGUNAN USAHAWAN** menyatakan apakah pihak Kementerian telah merangka program keusahawanan khusus untuk membantu golongan usahawan baharu daripada kalangan B40.

JAWAPAN

Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Yang Berhormat, kerajaan komited untuk melahirkan 50,000 usahawan setiap tahun dari pelbagai latar belakang merangkumi usahawan dari kalangan B40.

2. Beberapa program dirasionalisasi semula bagi memastikan impak pelaksanaan program mencapai golongan yang disasarkan. Program-program yang disediakan oleh MED melalui agensi-agensi berkaitan bagi para usahawan termasuk golongan usahawan B40 merangkumi enam (6) bidang utama iaitu:

- i. pembangunan modal insan;
- ii. akses kepada pembiayaan;
- iii. akses kepada pasaran
- iv. penerapan teknologi dan inovasi;
- v. infrastruktur serta persekitaran; dan
- vi. perundangan dan pengawalseliaan.

3. Antara program di bawah 6 bidang utama tersebut yang telah disediakan oleh agensi-agensi di bawah MED adalah:

i. Program *Micro Connector* oleh SME Corp.

Program ini disediakan bagi memberi bantuan di peringkat permulaan kepada usahawan mikro untuk memulakan dan menjalankan perniagaan dan melatih komuniti B40 untuk mendapatkan kemahiran baru bagi menjana pendapatan melalui aktiviti keusahawanan. Program ini disasarkan kepada usahawan mikro, permulaan perniagaan dan komuniti di bawah B40;

ii. Skim Pembiayaan TEMAN TEKUN oleh TEKUN Nasional

Program ini menyediakan pembiayaan menggunakan konsep berkumpulan bagi menyediakan kemudahan pembiayaan dengan lebih mudah dengan pembiayaan minima sebanyak RM1,000 hingga maksima RM10,000 bagi pembiayaan pertama serta tempoh pembiayaan 6 bulan hingga 5 tahun;

iii. Skim Pembiayaan TEKUN Niaga oleh TEKUN Nasional

Program ini menyediakan pembiayaan minima RM10,000 hingga maksima RM100,000 dengan tempoh pembayaran balik maksima 10 tahun;

iv. Program Tunas Usahawan Belia Bumiputera (TUBE) oleh SME Corp.

Program ini disediakan bagi memperkasakan golongan belia Bumiputera termasuk dari kategori B40 yang berumur di antara 18 - 30 tahun yang mempunyai minat yang mendalam untuk melibatkan diri dalam bidang keusahawanan untuk mengendalikan perniagaan sendiri;

v. Pemangkin Usahawan Sosial Hebat (PUSH) oleh MaGIC

laitu program yang memperkenalkan peluang pembukaan perniagaan francais bagi golongan B40 dan masyarakat luar bandar yang bertujuan untuk mengembangkan perniagaan usahawan-usahawan kecil menerusi peluang keusahawanan francais;

vi. INSKEN *Business Coaching* (IBC), *Business Enhancement Programme* (BEP) dan *Biskaunselor Coaching Clinic* oleh INSKEN

Program-program ini telah dibangunkan untuk meningkatkan jualan dan menambahbaik operasi perniagaan peserta serta menghubungkan peserta dengan mentor-mentor dan pakar-pakar industri;

vii. PROTÉGÉ *Uni-Preneur* dan PROTÉGÉ *Reach Out* oleh PROTÉGÉ

Program-program ini dibangunkan dengan kerjasama pakar industri untuk menyediakan latihan keusahawanan dan kebolehpasaran dikalangan para belia termasuk golongan B40 dalam usaha melahirkan lebih ramai usahawan (*job creators*) yang kompetitif dan bersedia ke pasaran global; dan

viii. Program Pengurusan Kewangan oleh *Centre for Entrepreneur Development & Research Sdn. Bhd. (CEDAR)*

Program ini bertujuan memberikan pendedahan kepada usahawan untuk mempertingkatkan kemahiran dalam menguruskan hal-hal kewangan perniagaan seperti penyediaan akaun untung rugi yang merupakan antara dokumen penting bagi permohonan pembiayaan dari agensi pembiaya.

4. Antara inisiatif terbaru yang telah dirangka Kementerian Pembangunan Usahawan (MED) bagi meningkatkan penglibatan usahawan B40 adalah dengan mewujudkan Program Pembangunan Usahawan Fertigasi (*Fertigreneur*) yang menyasarkan penglibatan golongan B40, belia, warga emas, ibu tunggal serta orang kelainan upaya (OKU) bagi mengalakkan pertumbuhan usahawan berasaskan tanaman fertigasi. Melalui program ini usahawan baru dijangka menjana pendapatan bersih sekurang-kurangnya RM3,000 sebulan dan turut merangsang peningkatan pengeluaran produk tanaman secara komersil.

5. Selain daripada itu, usaha untuk mempromosi penubuhan koperasi bagi menggalakan pembangunan sosioekonomi golongan sasaran seperti B40 juga giat dijalankan oleh Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM) dan Institut Koperasi Malaysia (IKM). Dalam mengurangkan beban kenaikan kos sara hidup rakyat, MED akan menjalinkan kerjasama dengan Kementerian Wilayah Persekutuan bagi membangunkan Program Pembangunan *Coop Community Mart* di kawasan perumahan rakyat di sekitar Lembah Klang. Sekian, terima kasih.